

Customer Information

Settlement of Phelix Futures and reduction of tradeable maturities in Phelix-DE/AT year products

Leipzig, 2018-01-22

Dear trading participants,

In December 2017, the trading volumes in Phelix-DE Futures exceeded the Phelix-DE/AT Futures volumes on EEX German power derivatives market for the first time. Since its launch in April 2017, the Phelix-DE future established quickly as the new benchmark product for EEX German Power. Therefore EEX will adjust its offering in accordance with the latest developments:

1.) Settlement of Phelix Futures

Between the new German power reference product Phelix-DE and the former benchmark for German/Austrian power products Phelix-DE/AT relations (spreads) evolved for delivery periods after the German/Austrian bidding zone split, which is currently scheduled to take place on 1 October 2018.

EEX will account for the more liquid market place Phelix-DE and its reference character in adjusting the settlement of Phelix-DE/AT contracts in dependency of and relation to Phelix-DE. With effect from **24 January 2018** Phelix-DE/AT prices will strongly follow Phelix-DE

prices taking into account the respective spread relation first of all. Market data in the Phelix-DE/AT products will no longer be decisive.

For detailed information please find our new settlement pricing procedure on our homepage under the following link:

<https://www.eex.com/en/trading/trading-forms-and-documentation/settlement-price>.

2.) Reduction of tradeable maturities in Phelix-DE/AT year contracts

As a sign of its collective confidence in the Phelix-DE product suite, the EEX Exchange Council discussed during its meetings in 2017 the potential phasing out of available maturities for the Phelix-DE/AT contracts. Currently, open interest in Phelix-DE/AT Base year futures exists until the end of 2023, while for Phelix-DE/AT Peak year futures, open interest exists until the end of 2020. In order to further support the smooth transition from Phelix-DE/AT into the new national contracts Phelix-DE and Phelix-AT, the Exchange Council recommended not to list additional maturities for Phelix-DE/AT futures later than 2023 for trading. The Management Board of the Exchange followed that recommendation and reduced the number of tradable maturities for Phelix-DE/AT year futures (Base, Peak and Off-Peak) from 6 to 5. Any trades concluded or registered in Phelix-DE/AT futures for calendar year 2024 will be cancelled ex-officio.

Please do not hesitate to contact us at +49 341 2156 222 if you have further questions.

Yours sincerely,

Market Operations

European Energy Exchange AG

Phone: +49 341 2156 222

Mail: trading@eex.com

Reuters: trading@eex.com

www.eex.com

Abrechnungspreisermittlung der Phelix-Futures und Reduzierung handelbarer Fälligkeiten in den Phelix-DE/AT-Jahreskontrakten

Leipzig, 2018-01-22

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

am deutschen Strom-Terminmarkt überstieg das gehandelte Gesamtvolumen in Phelix-DE-Futures im Dezember 2017 erstmalig das Volumen der Phelix-DE/AT-Futures. Damit wird zunehmend deutlich, dass sich der Phelix-DE-Future seit seiner Einführung im April 2017 schnell zur neuen Referenzgröße für deutschen Strom an der EEX entwickelt hat. Vor dem Hintergrund dieser Marktentwicklungen informiert die EEX über folgende Neuerungen:

1.) Abrechnungspreisermittlung der Phelix-Futures

Zwischen den neuen Referenzprodukten am deutschen Strommarkt Phelix-DE-Futures sowie den Phelix-DE/AT-Futures bildeten sich für alle Lieferperioden nach Trennung der Deutsch/Österreichischen Preiszone, die derzeit zum 1. Oktober 2018 in Kraft treten soll, bereits heute Preisdifferenzen (Spreads).

Unter Berücksichtigung der höheren Liquidität und dem Referenzcharakter des Marktplatzes Phelix-DE wird die EEX die tägliche Abrechnungspreisermittlung für Phelix-DE/AT-Produkte in der Art umstellen, dass sie von Phelix-DE in Abhängigkeit ermittelt bzw. im Verhältnis dazu abgeleitet werden. Die Phelix-DE/AT-Preise werden ab dem **24. Januar 2018** mit Hilfe der marktaktuellen Spread-Verhältnisse zum Phelix-DE bestimmt. Marktdaten in Phelix-DE/AT-Produkten sind ab diesem Zeitpunkt nicht mehr von Relevanz.

Weitere Informationen dazu finden Sie in unserer neuen Settlementbroschüre auf unserer Homepage unter folgendem Link:

<https://www.eex.com/en/trading/trading-forms-and-documentation/settlement-price>.

2.) Reduzierung handelbarer Fälligkeiten in den Phelix-DE/AT-Jahreskontrakten

Als Zeichen seines Vertrauens in das Phelix-DE-Produktangebot diskutierte der Börsenrat bereits in 2017 die sukzessive Reduzierung handelbarer Fälligkeiten im Phelix-DE/AT. Derzeit gibt es in den Phelix-DE/AT-Jahreskontrakten bis ins Jahr 2023 (Baseload) bzw. bis 2020 (Peakload) Open Interest. Um einen reibungslosen Übergang der Phelix-DE/AT-Produkte in die nationalen Produkte Phelix-DE sowie Phelix-AT zu ermöglichen, empfiehlt der Börsenrat keine zusätzlichen Fälligkeiten im Phelix-DE/AT nach dem Jahr 2023 zum Handel anzubieten. Die Börsengeschäftsführung folgt dieser Empfehlung und reduzierte die Anzahl handelbarer Fälligkeiten in den Phelix-DE/AT-Jahresprodukten (Base, Peak, Off-Peak) von 6 auf 5. Handelgeschäfte in Phelix-DE/AT-Produkten, welche börslich geschlossen oder zum Clearing registriert wurden, werden von Amts wegen aufgehoben.

Für Fragen steht Ihnen gern EEX Market Operations unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

Market Operations

European Energy Exchange AG

Telefon: +49 341 2156 222

Email: trading@eex.com

Reuters: trading@eex.com

www.eex.com